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Abstract:

The current study aimed to examine the preparatory education program across
public schools and private institutions. This was done by analyzing the curriculum
prescribed by the Ministry of National Education, using a comparative approach.
We employed questionnaires and document analysis as tools for data collection.
The study led to accurate findings, the most notable of which is the absence of
significant differences in the content of educational programs between the public
and private sectors, although some formal differences were observed regarding
scheduling and the variety of activities between the two types of institutions.

Keywords: Preparatory education program, private institutions, creativity,
individual differences.

Résumeé :

La présente ¢tude vise a analyser le programme de 1’enseignement préparatoire
entre I’école publique et les établissements privés, en se basant sur le programme
défini par le Ministére de 1’Education nationale. Nous avons adopté une approche
comparative et utilis€¢ le questionnaire ainsi que 1’analyse de documents comme
outils de collecte de données et d’informations. Les résultats obtenus ont révélé,
de maniére précise, ’absence de différences notables dans le contenu des
programmes éducatifs entre les secteurs public et privé, avec toutefois des
différences formelles concernant 1’emploi du temps et la diversité des activités
proposées par les deux types d’établissements.

Mots-clés : programme de 1’enseignement préparatoire, établissements prives,
créativité, différences individuelles.




